
Protokół nr 28/23 

ze wspólnego posiedzenia Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, 

Kultury i Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji  

i Komisji Rewizyjnej w dniu 24 kwietnia 2023 r. 

 

Wspólne posiedzenie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego, Komisji Oświaty, Kultury i 

Spraw Społecznych, Komisji Skarg, Wniosków i Petycji oraz Komisji Rewizyjnej rozpoczęto o godz. 

10:00 a zakończono o godz. 11:05. Komisje obradowały w sali konferencyjnej w budynku Urzędu 

Gminy.  

Na posiedzeniu obecnych było 4 członków Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego  (lista 

obecności Zał. Nr 1), 4 członków Komisji Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych (lista obecności Zał. 

Nr 1), 3 członków Komisji Rewizyjnej – nieobecny Kołakowski Michał (lista obecności Zał. Nr 1), 3 

członków Komisji Skarg, Wniosków i Petycji (lista obecności Zał. Nr 1), Skarbnik Gminy – Gabriela 

Mioduszewska, Sekretarz Gminy – Danuta Niewińska. 

W posiedzeniu Komisji uczestniczyli także: Przewodniczący Gminnej Komisji Rozwiązywania 

Problemów Alkoholowych Pan Henryk Rakoczy, kierownik Gminnej Biblioteki Publicznej w 

Kołakach Kościelnych – Pani Anna Łubnicka, kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska oraz Prezes ZG 

OSP w Kołakach Kościelnych Pan Adam Łubnicki. 

Ad. 1)   

Otwarcia posiedzenia Komisji dokonali Przewodniczący poszczególnych Komisji. 

Ad. 2) 

Przewodnicząca Komisji Oświaty Pani Jolanta Konopka przedstawiła porządek posiedzenia komisji, 

który jest jednakowy dla wszystkich komisji: 

1.  Otwarcie posiedzenia. 

2.  Przyjęcie porządku posiedzenia. 

3.  Przyjęcie protokołu z dwudziestego trzeciego  posiedzenia Komisji w dnia 30 stycznia 2023 r. 

4.  Wyrażenie opinii o projektach uchwał w sprawach: 

     a/  zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023 – 2029, 

     b/ zmian w budżecie gminy na 2023 rok. 

5. Sprawozdanie z realizacji programu współpracy Gminy Kołaki Kościelne z organizacjami 

pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 ustawy z dnia 24 kwietnia o 

działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2022. 

6. Sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach awansu 

zawodowego w szkołach powadzonych przez gminę Kołaki Kościelne. 

7. Sprawozdanie z działalności Biblioteki Publicznej Gminy Kołaki Kościelne za 2022 rok. 

8. Sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w 

Kołakach Kościelnych za 2022 rok. 

9. Informacja o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie gminy Kołaki Kościelne za 

2022 rok. 

10. Informacja o sytuacji pożarowej i innych zagrożeniach na terenie gminy Kołaki Kościelne w 2022 

roku. 

11. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych za 2022 rok. 

12.  Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2022 oraz potrzeby związane 

z realizacją zadań. 

13. Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz 

Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2022 rok. 

14. Przedstawienie oceny zasobów pomocy społecznej. 

15. Przygotowanie sprawozdania z działalności komisji za 2022 rok.   

16.  Sprawy różne. 

17.  Zamknięcie posiedzenia (Zał. Nr 2). 

Członkowie komisji nie zgłosili uwag, więc Przewodnicząca KO  poprosiła o przyjęcie  porządku 

posiedzenia przez poszczególne komisje poprzez głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 



- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie. 

 Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że porządek posiedzenia został przyjęty  jednogłośnie. 

Ad. 3)  

Protokoły z dwudziestego trzeciego posiedzenia Komisji Finansów, Komisji Oświaty i Komisji Skarg 

i Wniosków oraz z dwudziestego siódmego posiedzenia Komisji Rewizyjnej w dniu 30 stycznia 2023 

r. zostały przyjęte  jednogłośnie przez poszczególne komisje. 

Ad. 4a) 

W tym punkcie Skarbnik Gminy omówiła projekt uchwały w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy 

Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029. Wyjaśniła, że są tu doprecyzowane wydatki z 

2022 roku po stronie wykonania, czyli uaktualnione są o faktycznie wykonane wydatki, tak jak było to 

w sprawozdaniu. Otrzymaliśmy już uchwałę Regionalnej Izby Obrachunkowej odnośnie sprawozdania 

z wykonania budżetu. Jest tam adnotacja jedna, że Rada nie podjęła uchwały oddzielnej w sprawie 

udzielenia pomocy a dopiero potem w budżecie, ale nie wpłynęło to jakoś zasadniczo na wykonanie 

naszego budżetu. To tak na przyszłość, że najpierw trzeba podjąć uchwałę o tym, że będzie dotacja a 

potem zamieścić środki z tej dotacji w budżecie. Pominęliśmy ten fakt, myślę że tu wielka rzecz się 

nie stała. Opinia jest pozytywna. W WPF na dzień 31 marca i na dzień podjęcia uchwały z 27 kwietnia 

zostało uaktualizowane wydatki, dochody, rozchody w 2023 roku (Zał. Nr 3). 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały przyjęte  jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały przyjęte  jednogłośnie. Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały przyjęte  jednogłośnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej 

Gminy Kołaki Kościelne na lata 2023-2029 zostały przyjęte  jednogłośnie. 

Ad. 4b) 

W tym punkcie proponowane zmiany w budżecie gminy przedstawiła skarbnik gminy Pani Gabriela 

Mioduszewska. Wyjaśniła, że przedstawiają się następująco. Największe takie zmiany to dotacja 

celowa przeznaczona na zwrot części podatku akcyzowego, dotacja celowa na realizację dalszej 

modernizacji szkoły w Zaniach Leśnica z Funduszu Wsparcia, dotacja na odbiór folii. 

632 196,26 zł to jest dotacja z przeznaczeniem na zwrot podatku akcyzowego. Stała dotacja, którą 

otrzymujemy na 47 740,00 zł z Funduszu Pomocy z przeznaczeniem na realizację zadań wynikających 

z art. 12 ustawy z 12 marca o pomocy obywatelom Ukrainy, 2 081,00 zł – to zwiększenie wpływu z 

opłaty za sprzedaż napojów alkoholowych, 6 919,00 zł – zwiększenie subwencji oświatowej, 

50 000,00 zł – odsetki od lokat, 75 820,00 zł – zwiększenie subwencji na kształcenie dzieci z Ukrainy, 

2 649,00 zł – dotacja na realizację zadań w zakresie wychowania przedszkolnego, 500 000,00 zł – 

dotacja z funduszu wsparcia gmin i powiatów na modernizację budynku po byłej szkole w Zaniach 

Leśnicy, 100,00 zł – środki z funduszu pomocy na dożywianie dla obywateli Ukrainy, 18 144,00 zł to 

dotacja na stypendia, 193,00 zł – dotacja celowa na realizację zadań związanych z przyznaniem Karty 

Dużej Rodziny, 96 500,00 zł – dotacja na odbiór folii. Zmniejszono nam udziały w podatku 

dochodowym od osób fizycznych o 49 208,00 zł. To są rzeczy po stronie dochodów.  

Natomiast po stronie wydatkowej: 24 000,00 zł – budowa wodociągu na ul. Krzywej, 12 396,01 zł – 

realizacja zakupu materiałów związanych ze zwrotem części podatku akcyzowego, 619 800,25 zł – 

jest to zwrot podatku akcyzowego. W drogach będzie tak: przebudowa drogi gminnej i jest to 

uporządkowanie zgodnie z podpisanymi umowami lub propozycjami umów, jakie do nas wpłynęły, 

związane z prowadzeniem inwestycji przez gminę. Przebudowa drogi gminnej 106117B relacji Kołaki 

Kościelne Gunie Ostrów, to trzeba było zwiększyć o 2 299,00 zł o tablice, przebudowa ulicy 

Jałbrzykowskiego oraz Krzywej w miejscowości Kołaki Kościelne – 220 700,00 zł. Będzie to 

dokładnie widać na załączniku inwestycyjnym, która inwestycja. I trzy dodatkowe zmiany 

inwestycyjne na działce 179/1 w Szczodruchach – 36 000,00 zł, na działce 189/3 też w Szczodruchach 

– 49 000,00 zł i ul. Brzozowa w Kołakach Kościelnych – 49 000,00 zł. Pozostałe zmiany, które są w 

obrębie inwestycji dotyczą tych samych inwestycji i oprócz tych trzech inwestycji i tej dalszej 

modernizacji szkoły w Zaniach Leśnicy te 500 tys., które otrzymaliśmy z funduszu wsparcia. 

Administracja publiczna: 15 000,00 zł zakup usług pozostałych,  75075 § 4300 – 4 238,00 zł też zakup 

usług.  Bezpieczeństwo publiczne i ochrona przeciwpożarowa i tu są dodatki, które otrzymujemy na 

utrzymanie obywateli Ukrainy – 7 740,00 zł to jest zakup materiałów, 40 000,00 zł to są usługi 

związane z pobytem obywateli Ukrainy. 

W oświacie: 2 649,00 zł – zakup materiałów biurowych i środków czystości, 3 000,00 zł – dowóz 

dziecka do szkoły, bo zwiększyła się stawka dla rodzica, który dowozi to dziecko, 11 000,00 zł – 

zwiększenie dotacji dla Edukatora, ale tylko w § 14925 bo tam trafiło dziecko niepełnosprawne w 

przedszkolu a reszta to będzie zmniejszenie dotacji, bo jak Państwo wiecie szkoła wygaśnie z dniem 

31 sierpnia, wpłynęło do nas pismo z Edukatora. Tak poinformował Edukator. 

W 80154 – 1 000,00 zł na zakup nagród konkursowych związanych z prowadzeniem działalności 

profilaktycznej dotyczącej przeciwdziałania alkoholizmowi, 3 000,00 zł na zakup materiałów, 

11 000,00 zł na zakup usług związanych z prowadzeniem działalności profilaktycznej. To są 

zwiększenia, jak wiecie w paragrafie tym są to szczególne zasady wykonania budżetu, jeżeli coś 

zostaje z poprzednich lat, to dodaje się to do wydatków roku następnego mimo, że dochody w tym 

rozdziale są mniejsze. 

Pomoc społeczna – 100,00 zł opłata za dożywianie. 854 – to jest wypłata stypendiów, 193,00 zł zakup 

usług informatycznych. 

Gospodarka komunalna i ochrona środowiska: 18 000,00 zł – wynagrodzenie osobowe pracowników, 

5 tys. prowizje sołtysów, bo były niedoszacowane paragrafy, 5 tys. zakup usług i 112 600 zł – odbiór 

folii i 2 500,00 zł budowa placu zabaw w Podłatkach Dużych – trzeba zapłacić za mapę i projekt na 

dzień dzisiejszy. 

Zmniejsza się planowane wydatki, tutaj zmniejsza się odnośnie tych wodociągów i dróg, które już 

były, to się przenosi na inne paragrafy, dotyczące innej inwestycji w obrębie wodociągów i tak samo 

w obrębie dróg i tak: zmniejsza się przebudowa i rozbudowa wodociągu na ul. Jałbrzykowskiego i 

Podleśnej o 16 271,00 zł i rozbudowa wodociągu na ul. Jałbrzykowskiego oraz Podleśnej – 15 432,00 



zł. W drogach zmniejsza się 266 000,00 zł przebudowa ul. Podleśnej oraz odcinka Jałbrzykowskiego i 

67 572 zł – przebudowa ul. Podleśnej oraz Jałbrzykowskiego. 

I to co mówiłam, wpłynęło te pismo z Edukatora i zostały zmniejszone dotacje: w 80101 oddziały 

szkolne – 40 tys., w 80103 przedszkole – 30 tys. i w 80150 niepełnosprawność, dlatego, że w obecnej 

metryczce jest dziecko autystyczne, ale już nie w tej największej wadze, gdzie było prawie 70 tys. 

tylko 3 tys. miesięcznie, to automatycznie zmniejszyło nam dotacje. 

Pomoc społeczna: 2 783 zł wypłata zasiłków celowych i 85230 – 2 783 zł – płata faktur i not za 

dożywianie i wypłata zasiłków na zakup żywności. 

Pani Skarbnik zwróciła uwagę, że dziale rolnictwo i łowiectwo jest niepotrzebnie wstawiona kwota 

61 589 zł, to trzeba usunąć, ta kwota jest niepotrzebna (Zał. Nr 4). 

I to wszystko co do zmian. Jeśli są pytania, to proszę. 

Członkowie komisji nie wnieśli uwag, więc poszczególne komisje wyraziły opinie poprzez 

głosowanie: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  zostały 

przyjęte  jednogłośnie. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  zostały 

przyjęte  jednogłośnie. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  zostały 

przyjęte  jednogłośnie. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że proponowane zmiany w budżecie gminy na 2023 rok  zostały 

przyjęte  jednogłośnie. 

Ad. 5) 

W tym punkcie Komisje zapoznały się ze sprawozdaniem z realizacji programu współpracy Gminy 

Kołaki Kościelne z organizacjami pozarządowymi oraz podmiotami wymienionymi w art. 3 ust. 3 

ustawy z dnia 24 kwietnia o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie za rok 2022. 

Dodatkowych wyjaśnień udzieliła Sekretarz Gminy Pni Danuta Niewińska, że co rocznie takie 

sprawozdanie się przyjmuje i w tym kierunku nic się nie dzieje, bo nie zlecamy zadań. Takie 

sprawozdanie należy przedłożyć do końca maja Radzie. Współpraca ta polegała bardziej na 

informowaniu się o planowanych kierunkach działających stowarzyszeń, udostępnianiu pomieszczeń 

świetlicy. Na terenie gminy działa stowarzyszenie „Ruch Rozwoju Regionu RuRoRe”, OSP w 

Kołakach, Kruszach, Szczodruchach i funkcjonuje 6 kół gospodyń wiejskich (Zał. Nr 5). 

Członkowie komisji nie mieli uwag. 

Ad. 6) 

W tym punkcie sprawozdanie z wysokości średnich wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych 

stopniach awansu zawodowego w szkołach powadzonych przez gminę Kołaki Kościelne przedstawiła 

inspektor UG Hanna Dąbrowska. Wyjaśniała, że sprawozdanie zostało przedłożone w miesiącu lutym. 

I tak w grupie nauczycieli poczatkujących nie osiągnięto średnich wynagrodzeń i tu były wypłacone 

dodatki wyrównawcze, natomiast nauczyciele dyplomowanie osiągnęli średnie wynagrodzenia. Nie 

mniej była przeprowadzana kontrola przez RIO i w grupie nauczycieli były źle policzone etaty i na 



początku kwietnia była wysyłana korekta tego sprawozdania, ale i tak nie wypłacano w tej grupie 

dodatków wyrównawczych (Zał. Nr 6). 

Członek Komisji Rewizyjnej Pan Krzysztof Wasiulewski zapytał obecnego na posiedzeniu Pana 

dyrektora Henryka Rakoczego – czy wśród tych nauczycieli stażystów, teraz początkujących, 

nauczycieli dyplomowanych oprócz tych godzin tzw. podstawowych, również Pan zaplanował 

godziny ponadwymiarowe, żeby zaliczyć do dodatku w miarę możliwości wyrównać, żeby nie było? 

Pan Henryk Rakoczy – nie, nie ma takiej możliwości dlatego, że jest za mało etatów. Mimo to robimy 

wszystko, żeby zastępstwami nadgonić te braki i zniwelować tą różnicę. 

Członkowie komisji nie mieli więcej zapytań. 

Ad. 7) 

W tym punkcie kierownik Biblioteki Pani Anna Łubnicka wyjaśniła, że sprawozdanie było przesłane 

Państwu radnym i poprosiła o pytania do sprawozdania z działalności Biblioteki Publicznej Gminy 

Kołaki Kościelne za 2022 rok. (Zał. Nr 7). 

Ad. 8) 

W tym punkcie sprawozdanie z działalności Gminnej Komisji Rozwiązywania Problemów 

Alkoholowych w Kołakach Kościelnych za 2022 rok przedstawił przewodniczący komisji Pan Henryk 

Rakoczy. Wyjaśnił, że sprawozdanie było Państwu przedłożone. Komisja spotyka się często, tylko dla 

tego, żeby stworzyć dokumenty, bo wiele osób nie chce przyjść na to spotkanie a siłą nie możemy w 

żaden sposób zmusić. Uważają, że ktoś ich pomawia o to, że oni nadużywają alkoholu, są zdziwieni że 

ktoś ich oskarża o to. Jeżeli wpływa doniesienie z Policji, to musimy się tym zajmować, ale tworzenia 

papirologii jest bardzo dużo, bo muszą być protokoły przesłuchań, protokoły świadków. To wszystko 

się gromadzi i wysyła się do Sądu, a sąd umarza. Jeżeli człowiek nie widzi potrzeby, nie chce sam 

żebyśmy mu w ten sposób pomogli, to nasze działania w tej chwili są mizerne. Często jest tak, że 

człowiek naprawdę widzi, że trzeci raz jest wzywany na komisję i go wyślemy siłą przez Policję na te 

badania, to przynosi obrazek od księdza, że przysiągł. 

Jeżeli wpływa do nas z Policji, że taki człowiek wszczyna awantury, jest agresywny to musimy to 

zgłaszać. Od członków rodzin wpłynęło nam jedno zgłoszenie a od Policji 7 zgłoszeń. 

Gro działań, które podejmujemy, to są działania profilaktyczne nakierowane bardziej na młodzież niż 

na osobę dorosłą, która ma już ugruntowane swoje poglądy. Generalnie chcemy oddziaływać na 

młodzież, nie dopuszczać do tego zjawiska. Dodatkowym zadaniem, które doszło to nie tylko 

zwalczanie skutków naużywania alkoholu, ale też działania przeciw uzależnieniom od komputera, gier 

komputerowych, telefonu. To staje się plagą. Dzieci w klasie pierwszej jeden drugiemu tłumaczy, że 

on bez telefonu żyć nie może. On jest tak przywiązany, że do łazienki idzie, to ze sobą telefon zabiera. 

Bez pomocy rodziców, bez pomocy specjalistów nie damy rady tego przezwyciężyć. Dlatego część 

środków chcielibyśmy przeznaczyć właśnie na takie działania szkoleniowe, związane z takim 

uzależnieniem. Finansowo bardzo się ograniczamy, bo z tamtego roku zostało nam około 11 tys. 

Komisję zwołujemy tylko wtedy, gdy wpływa do nas wniosek (Zał. Nr 8). 

Członkowie komisji nie mieli uwag. 

Ad. 9) 

W tym punkcie Komisje zapoznały się z informacją o stanie bezpieczeństwa i porządku publicznego 

na terenie gminy Kołaki Kościelne za 2022 rok (Zał. Nr 9). 

Członkowie Komisji nie mieli uwag. 

Ad. 10) 

W tym punkcie Komisje zapoznały się z informacją o sytuacji pożarowej i innych zagrożeniach na 

terenie gminy Kołaki Kościelne w 2022 roku (Zał. Nr 10). 

Członkowie Komisji nie mieli uwag. 

Ad. 11) 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Kołakach Kościelnych za 2022 rok 

przedstawiła kierownik OPS w Kołakach Kościelnych Pani Dorota Bogdańska. 

Wydatki Ośrodka w 2022 roku wyniosły 4 281 989 zł. Z pomocy społecznej korzystało 62 rodziny. 

Pracownicy socjalni przeprowadzili 114 wywiadów środowiskowych oraz 46 wywiadów na potrzeby 

ustalenia prawa do dodatku węglowego. Wydano 173 decyzje. Na zasiłki stałe wydaliśmy kwotę 

31 555 zł oraz składki zdrowotne 2 839 zł. Na zasiłki okresowe wydano kwotę 22 026 zł. Zasiłki 

celowe – 2 100 zł. Opłata za pobyt w domu pomocy społecznej za 2 osoby – 46 104 zł. 



Realizowany był też program „Posiłek w szkole i w domu”, w ramach którego 7 dzieci ze szkoły 

udzielona została pomoc w formie posiłku a 15 osobom udzielono świadczenia pieniężnego na zakup 

żywności. Łączna kwota środków wydatkowanych na ten cel to 19 788 zł z czego 15 830 zł stanowiła 

dotacja z budżetu państwa. 

Realizowane też były zadania z zakresu ustawy o wspieraniu rodziny i pieczy zastępczej, działalność 

zespołu interdyscyplinarnego, współpracowaliśmy z naszym stowarzyszeniem RuRoRe w zakresie 

skierowania do otrzymania pomocy żywnościowej, w 2022 roku wydano 19 skierowań.  

Poza ustawą o pomocy społecznej realizowane były też świadczenia rodzinne. W ramach świadczeń 

rodzinnych wydano 155 decyzji. Na zasiłki rodzinne wydatkowaliśmy kwotę 229 892 zł. Do zasiłków 

rodzinnych wpłacane były dodatki z tytułu urodzenia dziecka, opieki nad dzieckiem w okresie 

korzystania z urlopu wychowawczego, samotnego wychowywania dziecka, wychowywania dziecka w 

rodzinie wielodzietnej, kształcenia i rehabilitacji dziecka niepełnosprawnego, rozpoczęcia roku 

szkolnego, oraz podjęcia nauki przez dziecko w szkole poza miejscem zamieszkania. Łącznie zasiłki 

wraz z dodatkami to 327 471 zł. Wypłacane też były świadczenia opiekuńcze, tj. zasiłki pielęgnacyjne, 

świadczenia pielęgnacyjne oraz specjalny zasiłek opiekuńczy. Łączna liczba świadczeń 602, kwota 

403 508 zł. Ponadto była wypłacana jednorazowa zapomoga z tytułu urodzenia się dziecka – 16 

świadczeń na 16 000,00 zł, świadczenia rodzicielskie – 40 486 zł. Za osoby, które pobierają 

świadczenia pielęgnacyjne w związku z opieką nad osobą niepełnosprawną opłacamy też składki 

społeczne, są to składki opłacane do ZUS i KRUS. W ubiegłym roku opłacono łącznie 147 składek na 

kwotę 55 095 zł. Ponadto za osoby, które podlegają ubezpieczeniu społecznemu, które nie mają 

możliwości ubezpieczyć się opłacamy składki zdrowotne – 25 składek na kwotę 3 148 zł. Ogółem 

wydatki ze świadczeń rodzinnych wyniosły 787 465 zł. Ponadto w 2022 roku do maja były 

realizowane jeszcze świadczenia wychowawcze, od czerwca zadanie to przeszło do ZUS, ale do tego 

momentu świadczenie wychowawcze pobierało u nas 213 rodzin na kwotę 957 179 zł. 

Kolejne zadanie to była realizacja Karty Dużej Rodziny. W ubiegłym roku o taką kartę zostało 

złożonych 30 wniosków i wydano łącznie 76 Kart Dużej Rodziny, w tym 49 Kart opiekunom dzieci i 

27 Kart dla dzieci. Na realizację tego zadania wydatkowano 592 zł. 

W związku z wojną na Ukrainie zadania przeszły też do OPS. Na teren gminy przybyło 77 osób, 

obecnie przebywa 28 osób i w ramach tych zadań, to w ramach środków z Funduszu Pomocy objął 

pomocą obywateli w formie dożywiania dzieci w szkołach – pomocą objęto 17 uczniów na kwotę 

2 763 zł, wypłacano jednorazowe świadczenia 300 zł na każdą osobę, tą pomocą objęto 49 osób i 

wypłacono 14 700 zł oraz świadczenia rodzinne – 21 osób na kwotę 47 498 zł. Ponadto OPS pomagał 

w złożeniu do Sądu Okręgowego w Łomży wnioski o uznanie na terenie Polski dokumentu wydanego 

na terenie Ukrainy dotyczące wyznaczenia członka rodziny na opiekuna małoletniego dziecka, do 

Sądu Rejonowego wnioski o ustanowienie opiekuna tymczasowego. Składaliśmy też wnioski do 

Powiatowego Zespołu ds. Orzekania o Niepełnosprawności o ustalenie stopnia niepełnosprawności, 

wnioski do Poradni Pedagogiczno-Psychologicznej o wydanie orzeczenia o potrzebie kształcenia dla 

dziecka niepełnosprawnego. Na terenie gminy była przeprowadzona zbiórka odzieży, środków 

chemicznych, wszystkich niezbędnych rzeczy. 

W ub. roku realizowaliśmy też program o dodatku osłonowym. Dodatki te były uzależnione od 

kryterium dochodowego w rodzinie oraz od tego, czy ogrzewane domy były węglem lub paliwami 

węglopochodnymi. Wydano 458 informacji przyznających dodatek osłonowy, 3 decyzje odmawiające 

tego świadczenia oraz pozostawiono 2 wnioski bez rozpatrzenia z uwagi na braki formalne. Dodatek 

osłonowy otrzymało 458 rodzin na kwotę 331 846 zł. 

Kolejnym zadaniem to była wypłata dodatków węglowych. W tym okresie wpłynęło 524 wnioski, 

wydano 414 informacji o przyznaniu dodatku, 50 odmownych i 51 wniosków pozostawiono  bez 

rozpatrzenia i tu chodziło o te wnioski, które wpływały z jednego domu kilka wniosków. Wydano 6 

decyzji umarzających postępowanie, przekazano 3 wnioski do innych jednostek wg właściwości 

administracyjnej. Łączna kwota wydatkowanych środków na dodatki węglowe to 1 242 000 zł. 

Realizowana też była ustawa o szczególnych rozwiązaniach w zakresie niektórych źródeł ciepła w 

związku z sytuacją na rynku paliw. Tu były wypłacane dodatki dla gospodarstw domowych, które 

ogrzewały domy peletem drzewnym, drewnem kawałkowym, skroplonym gazem lub olejem 

opałowym. One były zróżnicowane od 500 zł do 3 000 zł. Łącznie wpłynęło 98 wniosków, wydano 94 

informacje o przyznaniu dodatku. 



Kolejne zadanie realizowane przez OPS to program „Asystenta osobistego osoby niepełnosprawnej”. 

Składamy wniosek już trzeci raz. W 2022 roku 5 osób w naszej gminie było objęte opieką asystenta. 

Te osoby mogły sobie wytypować asystenta, z którą będzie współpracował i na ten cel 

wydatkowaliśmy kwotę 99 667 zł. Środki pochodziły z Funduszu Solidarnościowego. 

Kolejne zadanie, które realizujemy to program „Czyste Powietrze”, to zadanie gminy, ale wydajemy 

zaświadczenia dla osób, które składają wnioski o dopłaty. W ub. r. wydaliśmy 14 zaświadczeń. Są to 

zaświadczenia potwierdzające przeciętny miesięczny dochód na jednego członka gospodarstwa 

domowego. 

Tak wyglądała działalność Ośrodka Pomocy Społecznej. Był to trudny rok. (Zał. Nr 11). 

Członkowie komisji nie mieli uwag. 

Ad. 12) 

Sprawozdanie z realizacji zadań z zakresu wspierania rodziny za rok 2022 oraz potrzeby związane z 

realizacją zadań przedstawiła kierownik OPS Pani Dorota Bogdańska. 

Jeśli chodzi o wspieranie rodziny i system pieczy zastępczej, to na gminę są nałożone zadania mające 

na celu stworzenie i realizowanie systemu pomocy dziecku i rodzinie. Do zadań należy w 

szczególności opracowanie 3-letnich programów wspierania rodziny, które były realizowane zgodnie z 

przyjętym programem. Kolejne zdanie to jest tworzenie i rozwój systemu opieki nad dzieckiem, w tym 

tworzenie placówek wsparcia dziennego. Na terenie gminy nie działają placówki wsparcia dziennego. 

Natomiast dzieci i młodzież z terenu gminy mogą spędzać czas na dodatkowych zajęciach szkolnych 

organizowanych przez szkołę. Ponadto w parafii działa katolickie stowarzyszenie młodzieży i w 

ramach tego stowarzyszenia dzieci mogą wyjeżdżać na spotkania czy wyjazdy. Jeśli chodzi o rodziny, 

które przeżywają trudności w wypełnianiu funkcji opiekuńczo-wychowawczych, to gmina zapewniła 

dostęp do specjalistycznego poradnictwa w każdy wtorek, gdzie mogą skorzystać z pomocy 

świadczonej przez radcę prawnego. Ponadto można skorzystać z porady psychologa. Informacje są 

wywieszane na tablicy ogłoszeń i stronie internetowej gminy. Poza tym jednym z zadań jest 

finansowanie pobytu dziecka umieszczonego w pieczy zastępczej. W 2022 roku jedno dziecko 

przebywało w rodzinnej pieczy zastępczej oraz jedno dziecko w placówce opiekuńczo-

wychowawczej. (Zał. Nr 12). 

Członkowie komisji nie wnosili uwag. 

Ad. 13) 

Sprawozdanie z realizacji Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie oraz Ochrony 

Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Kołaki Kościelne za 2022 rok członkowie komisji zapoznali się 

i nie mieli uwag. (Zał. Nr 13). 

Ad. 14) 

W tym punkcie członkowie komisji zapoznali się z oceną zasobów pomocy społecznej i nie zgłaszali 

uwag. (Zał. Nr 14). 

Ad. 15) 

W tym punkcie członkowie komisji przygotowali sprawozdania z działalności swoich komisji za 2022 

rok. 

Sprawozdanie Komisji Finansów i Rozwoju Gospodarczego: 

W 2022 roku Komisja Finansów i Rozwoju Gospodarczego odbyła sześć posiedzeń  i realizowała plan 

pracy przyjęty uchwałą Nr XVIII/130/21 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 10 grudnia 2021 r., 

stanowiący załącznik Nr 2 do uchwały. 

W tym okresie  Komisja zaopiniowała 33 projekty uchwał, przedkładanych pod obrady Rady Gminy 

oraz: 

1/ dokonała oceny realizacji zadań w 2021 roku w zakresie profilaktyki i rozwiązywania problemów 

alkoholowych, 

2/ dokonała analizy raportu o stanie gminy, 

3/ rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2021 rok, 

4/ dokonała oceny realizacji budżetu gminy i planu zadań gospodarczych za I półrocze 2022 roku, 

5/ pozytywnie zaopiniowała wysokość stawek podatków i opłat lokalnych na 2023 r. 

6/ dokonała analizy projektu uchwały Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy Kołaki Kościelne na 

lata 2023 – 2029 oraz projektu budżetu gminy na 2023 rok, 

7/ przygotowała plan pracy na 2023 rok. (Zał. Nr 15). 

 



Sprawozdanie Komisji Oświaty, Kultury i obsługi Rady: 

W 2022 roku Komisja Oświaty, Kultury i Spraw Społecznych  odbyła sześć posiedzeń i realizowała 

plan pracy przyjęty uchwałą Nr XVIII/130/21 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 29 stycznia 2021 

r., stanowiący załącznik Nr 3 do uchwały. 

W tym okresie Komisja  zaopiniowała 34 projekty uchwał przedkładanych pod obrady Rady Gminy 

oraz rozpatrzyła m. in.: 

1/ dokonała oceny realizacji zadań w 2021 roku  przez Bibliotekę Publiczną Gminy Kołaki Kościelne, 

2/ dokonała analizy bezpieczeństwa na terenie gminy w 2021 roku w oparciu o sprawozdania 

przedłożone przez straż i policję, 

3/ analizowała raport o stanie gminy, 

4/ dokonała analizy funkcjonowania szkół w roku szkolnym 2021/2022 i przygotowania  

    placówek oświatowych do nowego roku szkolnego, 

6/ dokonała analizy i oceny projektu budżetu gminy na 2023 rok, 

7/ przygotowała plan pracy na 2023 rok. (Zał. Nr 15). 

 

Sprawozdanie Komisji Rewizyjnej: 

W 2022 roku Komisja Rewizyjna odbyła siedem posiedzeń  i realizowała plan pracy przyjęty uchwałą 

Nr XVIII/130/21 Rady Gminy Kołaki Kościelne z dnia 10 grudnia 2021 r., stanowiący załącznik Nr 1 

do uchwały. 

W tym okresie  Komisja rozpatrzyła sprawozdanie z wykonania budżetu gminy za 2021 rok, 

przygotowała opinię i wystąpiła z wnioskiem o udzielenie absolutorium Wójtowi Gminy z tego tytułu. 

Ponadto komisja dokonała oceny wykonania budżetu za I półrocze 2022 r. oraz przygotowała plan 

pracy na 2023 rok. 

W 2022 roku Komisja nie przeprowadzała kontroli. 

Ponadto Komisja opiniowała inne projekty uchwał przedkładanych pod obrady Rady Gminy. (Zał. Nr 

15). 

  

Sprawozdanie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji: 

W 2022 roku Komisja Skarg, Wniosków i Petycji  rozpatrzyła dwie petycje, złożone do Rady Gminy: 

1/ petycja dotycząca naprawy programów ochrony powietrza, którą uznała za zasadną i przygotowała 

projekt uchwały w tej sprawie do przedłożenia na sesji Rady Gminy, 

2/ petycja dotycząca utworzenia Młodzieżowej Rady Gminy, którą uznała za niezasadną i 

przygotowała projekt uchwały w tej sprawie do przedłożenia na sesji rady Gminy. 

Ponadto Komisja opiniowała też inne projekty uchwał, wymagające opinii komisji. (Zał. Nr 15). 

Ad. 16) 

W tym punkcie Członek Komisji Rewizyjnej Dariusz Tyborowski zapytał – jaki % podatków 

dochodowych wraca do gminy? 

Skarbnik Gminy – 38,34%, tj. 2022 rok. Na 2023 planowane jest 38,4%. A co się zamknie to nie 

wiemy, bo jeszcze w styczniu przychodzą na następny rok. 

Następnie głos zabrał Prezes ZG OSP w Kołakach Kościelnych Pan Adam Łubnicki który powiedział, 

że nie jesteśmy stowarzyszeniem i o żadne środki nie możemy się ubiegać. W związku z tym 

zwracamy się z prośbą do przedsiębiorców i dlatego przyszedłem oprosić o wsparcie dla Zarządu 

Gminnego, dlatego, że chcielibyśmy zorganizować turniej wiedzy przeciwpożarowy w szkole i to się 

wiąże z nagrodami. Bez sponsorów tego nie ruszymy. To co mieliśmy zebrane, to zorganizowaliśmy 

dwa turnieje w piłkę nożną. Dlatego chodzimy za prośbą i dlatego przyszedłem do Wysokiej Rady za  

wsparciem, kto ile może. Wspólnie możemy coś zrobić. Z upoważnienia Zarządy Gminnego, jako 

Prezes chodzę z prośbą. 

Krzysztof Wasiulewski – o jakiej kwocie mówimy na wsparcie? 

Adam Łubnicki – nie mniej jak 6 zł, bo 5 zł płacę w banku za utrzymanie konta. Nie można 

powiedzieć jaka kwota, to zależy od darczyńcy. 

Krzysztof Wasiulewski – pytałem o kwotę, bo może jest w gminie takie coś jak promocja gminy i w 

ramach tego. 

Skarbnik Gminy – gmina może ufundować nagrody na ten cel, tylko muszę wiedzieć, jak to jest 

kwota. 



Adam Łubnicki – tego my nie wiemy, bo nie wiemy nawet, co możemy kupić. Dlatego chodzę z 

prośbami do wszystkich, ile kto może to wpłaci. Ja nie chcę od gminy, tylko… 

Skarbnik Gminy – środki na promocje gminy są zabezpieczone, i wójt może takie nagrody ufundować. 

Adam Łubnicki – to jest gorąca prośba o wsparcie ze swoich diet po 10 zł czy więcej. 

Głos zabrała Sekretarz Gminy Pani Danuta Niewińska i wyjaśniła, że Pan Wójt jest dziś nieobecny, bo 

jest chory i specjalnie była przekładana komisja na dziś, bo jutro ma wyjazd na podpisanie umowy do 

Wasilkowa. Na sesji postara się być i bardziej szczegółowo powie o tych inwestycjach i odpowie na 

Państwa pytania. 

Następnie głos zabrała Skarbnik Gminy i poinformowała, że nie będzie na sesji, więc jeśli są jakieś 

pytania, to proszę. 

Następnie członek Komisji Rewizyjnej Gosk Leszek powiedział, że chciałby się cofnąć do 

wynagrodzenia wójta i wyrównać to wynagrodzenie, jakie są od rządu stawki moim zdaniem, nie 

wiem jak rada. Pan Wójt udziela się, będą to niewielkie pieniądze. 

Sekretarz Gminy – obecnie wynagrodzenie zasadnicze wynosi 9 tys. a może być zgodnie z 

rozporządzeniem do kwoty 10 250 zł, różnica 1 250 zł. Dodatek funkcyjny jest 3 060 zł a 

maksymalnie jest 3 150 zł, czyli o 90 zł może wzrosnąć. 

Gosk Leszek – a to jest brutto? 

Sekretarz gminy – tak, brutto. Zgodnie z rozporządzeniem w gminie do 15 tys. wójt może zarabiać 

10 250 zł wynagrodzenie zasadnicze, później funkcyjny maksymalna kwota 3 150 zł, z tego jest 

dodatek specjalny maksymalnie 30% tych dwóch składników – wynagrodzenia zasadniczego i 

funkcyjnego i dodatek za wieloletnią pracę. 

Gosk Leszek – może na to co jest odgórnie, jak radni by się przychylili. 

Członek Komisji Finansów Anna Kulesza – Wójt jeździ na wszystkie spotkania, a może to będzie 

ostatnia kadencja, to można podwyższyć. 

Sekretarz Gminy – ustalcie Państwo czy jesteście za czy nie, bo na sesję trzeba przygotować. 

Wasiulewski Krzysztof – może nie tą maksymalną, a może trochę zwiększyć tak o połowę, 

przykładowo 500 zł. 

Sekretarz Gminy – to wola rady, to Państwo ustalacie. 

Gosk Leszek – żeby nic nie robił, a tu jest i są różne sprawy do załatwienia i o tym się nie mówi. 

Wiemy o co chodzi. 

Sekretarz Gminy – wyszłoby około 1000 zł na rękę przy maksymalnym. 

Członkowie Komisji zaproponowali głosowanie o zwiększeniu do maksymalnego wynagrodzenia: 

Komisja Oświaty: 

- za – 4 głosy, 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jednogłośnie członkowie Komisji Oświaty opowiedzieli się za 

zwiększeniem wynagrodzenia do maksimum. 

Komisja Finansów: 

- za – 4 głosy  

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 

Przewodniczący Komisji stwierdził, że jednogłośnie członkowie Komisji Finansów opowiedzieli się 

za zwiększeniem wynagrodzenia do maksimum. 

Komisja Rewizyjna: 

- za – 2 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 1 głos. 

Przewodniczący Komisji stwierdził,  że członkowie Komisji Rewizyjnej opowiedzieli się dwa głosy 

za i jeden głos wstrzymujący się (Krzysztof Wasiulewski) za zwiększeniem wynagrodzenia do 

maksimum. 

Komisja Skarg, Wniosków i Petycji: 

- za – 3 głosy 

- przeciw – 0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów. 



Przewodnicząca Komisji stwierdziła, że jednogłośnie członkowie Komisji Skarg opowiedzieli się za 

zwiększeniem wynagrodzenia do maksimum. 

Następnie członek Komisji Rewizyjnej Krzysztof Wasiulewski zgłosił wniosek w kwestii finansowej 

związany, żeby od przyszłego roku szkolnego proponuję coś takiego, jak stypendium Wójta Gminy 

Kołaki Kościelne dla najlepszego ucznia w szkole. Nie mówię o jakiś wysokich kwotach, te 150 czy 

200 zł miesięcznie przez rok nauki, te 10  miesięcy. Będzie to może taka zachęta, motywacja dla 

uczniów i ta rywalizacja. Podaję przykład swojej szkoły, co roku takie stypendium Starosty i proszę 

wierzyć jest ta rywalizacja i około 20 uczniów z tą średnią 5,0 i więcej oczywiście, to jest dla nich 

zaszczyt motywacyjny oczywiście do nauki i to oczywiście w ramach zatwierdzenia w budżecie nie 

teraz na czerwca, tylko złóżmy na przyszły rok szkolny na czerwiec 2024 żeby takie stypendium 

Wójta dla najlepszego absolwenta, ucznia w tym przypadku szkoły w Kołakach Kościelnych. Czy 

szanowna Rada jest za tym, czy raczej nie? 

Anna Kulesza – uważam, że takie stypendium jest potrzebne. 

Członek Komisji Oświaty – Janusz Podbielski poruszył sprawę zbiórki eternitu, bo 5 lat leży pod 

domem, to już czas do zabrania. 

Gosk Leszek – czy przetarg na równanie drogi już przeszedł, czy jeszcze nie? 

Sekretarz Gminy – zapiszę i przekażę. 

Ad. 17) 

Przewodniczący poszczególnych komisji zamknęli posiedzenia swoich komisji. 

 

        Protokołowała 

 

     Hanna Dąbrowska 

 

Przewodniczący Komisji Finansów                     Przewodniczący Komisji Oświaty, Kultury          

Rozwoju Gospodarczego                                                                i Spraw Społecznych 

                                                                                         

 

      Mariusz Konarzewski                                                                 Jolanta Konopka    

                      

 

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej                       Przewodniczący Komisji Skarg, Wniosków  

                                                                                                              i Petycji                                                                      

               Leszek Gosk                                                         

Emilia Wiśniewska 


